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Bohatá tohtoročná snehová nádielka sa už 
roztopila a odkryla po sebe výmole, výtlky 
a iné nesváry, ktoré spôsobila spoločne 
s nezvyčajnými mrazmi. Pracovníci mestského 
podniku služieb už najväčšie prekážky na 
cestných komunikáciách odstránili. Aj nízke 
teploty ospanlivo ustupujú a treba robiť 
výrezy asfaltu a asfaltovanie komunikácií.  
„Zamerali sme sa aj na úpravu cesty pri starom 
ihrisku. Vznikli tam pomerne veľké diery a stavala 
sa ťažko priechodná,“ povedal riaditeľ podniku 
Rudolf Šobich.  Poukázal na úpravu cesty, ktorá 
je možná jedine vhodnými mechanizmami. 
Zároveň žiada vodičov o zvýšenú disciplinovanosť 
pri parkovaní, aby mohli odstraňovať zvyšky 
posypového materiálu. 

Zima postupne ustupuje a treba odstraňovať nešváry, ktoré zanechala

V stredu 15. marca 2017 sa v partnerskom 
poľskom meste Kęty konalo pracovné 
stretnutie zamerané na cezhraničnú 
spoluprácu. Na rokovaní sa primátor 
Turzovky JUDr. Ľubomír Golis a Mgr. 
Drahomír Velička, PhD. s primátorom 
mesta Kęty dr. inž Krzysztofom Janom 
Klęczarom a jeho projektovým tímom 
zaoberali najvhodnejšími témami pri 
riešení spoločnej projektovej cezhraničnej 
spolupráce. Hľadali spoločné námety, 
záujmy obojstranne prospešné a zároveň 
projektovo priechodné. Spoločné témy 
nachádzali v oblasti histórie, kultúry 
i záujmovej činnosti. Chcú pokračovať 
v úspešnej cezhraničnej spolupráci, v ktorej 
naše mesto v uplynulom roku získalo 
v spoločnom projekte takmer 60 tisíc eur. 

Primátor Turzovky na pracovnom 
stretnutí v poľskom meste Kęty

Zasadili „semienko“ spoločným projektom V utorok 14. marca 2017 stovky Kysučanov zablokovalo v Kysuckom Lieskovci cestu 
1/11, kde už v tomto roku zahynuli 4 ľudia. Súdržnosť prejavili aj primátori miest 
a starostovia obcí spoločne s občanmi, ktorí odmietajú dostavbu diaľnice D3 až v roku 
2026. Vytvorili sa kolóny áut v jednom smere až do Čadce a druhom smere až do Žiliny. 
Šoféri, aj keď museli polhodiny čakať, trúbením i osobne vyjadrili protestu podporu. 
Kysučania nechcú byť druhoradými občanmi vo svojej vlasti a petíciu podpisujú na 
úradoch samospráv. 

Vo štvrtok 2. marca sa v klube Kultúrneho domu Rudolfa Jašíka konala výročná 
schôdza mestskej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska v Turzovke. Správu o 
činnosti v uplynulom roku prečítala aktívna predsedníčka organizácie Mgr. Veronika 
Malicherová. Výročnú schôdzu prišli pozdraviť: primátor mesta JUDr. Ľubomír 
Golis, jeho zástupkyňa MUDr. Viera Belková a predsedníčka okresnej organizácie 
Jednoty dôchodcov Slovenska Mgr. Margita Ďurišová.

Miestna organizácia pracuje v Turzovke len krátko, ale za dobu svojej 
existencie výrazne napreduje, nielen veľkosťou členskej základne, ale aj 
svojou činnosťou. Aktivitu dôchodcom v Turzovke môže závidieť aj mnoho 
mladších. Potvrdzujú, že vek je len číslo. Hoci nejedného z nich trápia aj 
zdravotné problémy, nedávajú to najavo a stále sa tešia na ďalšie a ďalšie 
spoločné akcie v kruhu priateľov.

Občanom do pozornosti
Štatistický úrad SR pravidelne realizuje zisťovanie údajov pre štatistiku rodinných účtov. 
Údaje zo zisťovania poskytnú podklady pre rôzne štúdie , ako napríklad bytové otázky 
mladých , úspory a dôchodkové otázky starších osôb , zadlženosť domácnosti , prístupnosť  
získania úveru atď. 
Na Slovensku bolo  do zisťovania vybraných 400 obcí a miest  , medzi nimi je aj mesto 
Turzovka . Náhodným výberom bolo do zisťovania   zaradených na Slovensku viac ako 
4 000 domácnosti.  
Zisťovanie  údajov pre štatistiku rodinných účtov sa uskutoční  v mesiacoch február až 
apríl 2017.  
V tomto období vybrané domácnosti v meste  Turzovka  navštívi zamestnanec Štatistického 
úradu SR .  Zamestnanec  je v domácnosti povinný preukázať sa služobným preukazom 
zamestnanca ŠÚ SR a oficiálnym listom podpísaným  guvernérom NBS a predsedom ŠÚ 
SR. Všetky informácie , ktoré občania v rámci zisťovania domácnosti poskytnú, budú 
spracované anonymne a využijú  sa výhradne pre štatistické  účely.  So všetkými odpoveďami 
na otázky  bude narábané ako s citlivými  údajmi  v súlade so zákonom č. 122/2013 Z.z. 
o ochrane osobných údajov  a o zmene a doplnení niektorých zákonov.
 Ľubica Čmelíková

 Nechceme diaľnicu až o 10 rokov

Jedinú materskú školu v Turzovke 
navštevuje v súčasnosti viac ako 180 
detí. Jej rozšírením v uplynulom roku 
o dve nové triedy vznikol priestor pre 
prijatie až 200 škôlkarov. Deti sa teraz 
vyučujú v 10 triedach plus jednej na 
elokovanom pracovisku v Základnej škole 
na Bukovine.

Vedenie materskej školy má záujem o ich 

Deň otvorených dverí v škôlke
naplnenie a aj preto v pondelok 13. marca 
zorganizovalo Deň otvorených dverí.

Učiteľky MŠ najmä mamičkám ukázali čo 
všetko je pre deti v rámci predprimárneho 
vzdelávania pripravené. Škôlka je zapojená 
okrem iného do projektov podporujúcich 
zdravý životný štýl, environmentálnu či 
dopravnú výchovu, zábavu s počítačom 
a interaktívnou tabuľou alebo do 

projektov zameraných na prevenciu pred 
šikanovaním a kriminalitou.

Ako sme sa presvedčili o škôlkarov je 
naozaj dobre postarané. Okrem hravého 
vzdelávania dostávajú aj pravidelnú 
zdravú stravu a to 3x denne.

Ak máte aj vy doma budúceho škôlkara 
nezabudnite, že prihlášky do Materskej 
školy treba odovzdať do 31. marca.

V stredu 22. marca 2017 sa uskutoční na Mestskom úrade tretie neplánované rokovanie 
Mestského zastupiteľstva, ktoré zvolal primátor mesta JUDr. Ľubomír Golis. Poslanci sa 
budú zaoberať delegovaním zástupcov mesta Turzovka do Správnej rady TKO Semeteš, 
pre funkčné obdobie 2015- 2018 a predložením návrhu zmeny Štatútu TKO Semeteš. 
Zástupcovia ľudu prehodnotia aj správu o výsledkoch odpadového hospodárenia za rok 
2016 a návrhy na zefektívnenie systému nakladania s odpadmi. 

Neplánované rokovanie Mestského zastupiteľstva

Katolícke hnutie žien Slovenska sa aj tento rok zapojilo do projektu: Podeľme sa! 2017.  
Podstatou je, že jeden deň v pôstnom období obetujeme osobný pôst za núdznych. Peniaze, 
ktoré takto ušetríme - finančnú hodnotu stravy jedného dňa, im venujeme.  V tomto 11. 
ročníku podujatia Podeľme sa je výťažok určený pre zariadenie Centra pre tehotné ženy, 
matky s deťmi a rodiny v sociálnej núdzi v 
Ružomberku. Zapojiť sa dá rôznym spôsobom - osobne - rodina navarí skromnejší obed, 
alebo spoločne - farnosti, či spoločenstvá - navaria  skromnú polievku a účastníci zaplatia 
ako za sviatočný obed. Charitatívne podujatie sa uskutoční v nedeľu 26. marca 2017 o 16:00 
po krížovej ceste v pastoračnom centre pri kostole v Turzovke. 

Poďme sa podeliť
Pri príležitosti blížiacich sa Veľkonočných  
sviatkov, Kultúrne a spoločenské stredisko 
v Turzovke, pripravuje výstavu kraslíc 
a dekoračných predmetov s motívmi k Veľkej 
noci. Výstava  spojená s predajom sa bude  
niesť pod názvom „Studená vodička, 
farebné vajíčka.....“ a potrvá od 03.04. do 
13.04.2017. Touto cestou by sme chceli  
poprosiť  ľudových výrobcov, aby svoje práce 
priniesli najneskôr do piatku 31. marca 2017 
do Mestskej knižnice v Turzovke, alebo sa 
telefonicky ohlásili na č. t. 041 43 52 308. 

Darina Bajáková, KaSS Turzovka 

Studená vodička, 
farebné vajíčka....Aktívni seniori hodnotili
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Písomnú formu MS zo slovenského 
jazyka a literatúry a z anglického jazyka 
a literatúry konalo 39,z matematiky písalo 
12 študentov.

Gymnázium je všeobecno-vzdelávacia 
škola, ktorá pripravuje žiakov na štúdium 
na vysokej škole.

Jedna štvrtina žiakov školy si každoročne  
podáva prihlášky  na Lekárske fakulty do 
Bratislavy, Martina, Olomouca, Ostravy, 
Prahy a Brna, kde študujú všeobecné a 
zubné lekárstvo. Od roku 2010 bolo na 
lekárske fakulty  prijatých 20 % študentov 
Gymnázia a ďalších 20 % bolo prijatých na 
príbuzné lekárske odbory ako farmácia, 
fyzioterapia, pôrodná asistencia a verejné 
zdravotníctvo.

Písomné maturitné skúšky
Maturita 2017 - Gymnázium Turzovka
Riadny termín externej časti a písomnej formy internej časti maturitnej skúšky 
v školskom roku 2016/2017 sa uskutočnil v dňoch 14. - 17. marca 2017 
v predmetoch: slovenský jazyk a literatúra, anglický jazyk, matematika

Približne 10 % študentov školy si 
každoročne podáva prihlášky na Právnické 
fakulty do Bratislavy, Trnavy, Banskej 
Bystrice, Olomouca a Brna.

 Ďalších 10 % študentov je úspešných v 
prijímacom konaní na štúdium architektúry 
a v ekonomických vedných disciplínach, 
ktoré študujú v Bratislave na Ekonomickej 
univerzite a v Ostrave na Ostravskej 
univerzite.

Pomerne vysoké percento študentov 
študuje technické fakulty v Žiline - Fakultu 
riadenia a informatiky, v Ostrave na Vysokej 
škole bánskej Fakultu elektrotechniky a 
informatiky a Stavebnú fakultu, V Brne 
České učení technické, v Bratislave na 
Slovenskej technickej univerzite Fakultu 

elektroniky a informatiky so študijným 
odborom robotika a kybernetika. 

Učiteľský smer študujú žiaci v Banskej 
Bystrici, Trnave a Bratislave, Bezpečnosť 
a ochranu štátu študujú na Akadémii 
ozbrojených síl v Liptovskom Mikuláši, 
Akadémiu policajného zboru  študujú v 
Bratislave.

Masmediálnu komunikáciu  v Trnave na 
Univerzite Svätého Cyrila a Metoda.

Študenti Gymnázia uprednostňujú pri 
výbere akreditované štátne vysoké školy a 
vysoké školy v Českej republike.

Percento úspešnosti prijatia žiakov na 
vysoké školy je jedným z najvyšších v rámci   
škôl  Žilinského samosprávneho kraja - od 
92 až do 98 % v jednotlivých školských 
rokoch.

V novom školskom roku 2017/2018 
otvárame 2 triedy v prvom ročníku.

Mgr. Eva Lejtrichová,
riaditeľka Gymnázia

Zápis do 1. ročníka na ZŠ

Centrum voľného času v Turzovke 
organizovalo dňa 10. marca 2017 Prehliadku 
detského hudobného folklóru - 10.ročník 
„SLÁVICI HORNÝCH KYSÚC“, ktorej 
cieľom je podporovať a rozvíjať kladný vzťah 
k tradičnej hudobnej kultúre, rozvíjať detské 
talenty, poskytnúť priestor na vzájomné 
poznávanie sa detí a zachovávanie zvykov 
a tradícií. 

 Deti, ktoré každoročne z jari rozospievajú 
priestory KD R. Jašíka, sa stali súčasťou 
kultúrneho diania spoločne so svojimi 
rovesníkmi hlave zo škôl okolia Turzovky. 
Deti sa predstavili ako: sólisti speváci, 
spevácke skupiny a detské folklórne skupiny, 
duo, trio, Sólisti inštrumentalisti. Prehliadky 
sa zúčastnilo celkom 61 detí zo ZŠ: 

1. ZŠ Turzovka –sólisti speváci, 
2. CVČ Turzovka - DFS Bukovinka – 

sólisti speváci, duo, trio,  
    dievčenská spevácka skupina 

Bukovinka, 

6. apríl 2017 14:00- 18:00 hod.
7. apríl 2017 13:00- 17:00 hod.
K zápisu si zákonný zástupca prinesie: rodný list dieťaťa, platný občiansky preukaz, 
v prípade potreby preukázateľný doklad o zdravotnom stave dieťaťa.

Pri zápise ponúkame zakúpenie: školských potrieb v sume 19€, prvej knihy v sume 3,50€
Ďalšie informácie: tel. č. 041/4352502, 0918536228, www.zsturzovka.edupage.org  

CVČ TURZOVKA sa zapojilo do projektu 
TESCO VY ROZODUJETE , MY 
POMÁHAME.  Projekt HRNČEK VAR 
MATERSKÉ CENTRUM V TURZOVKE 
postúpil do žrebovania. 

CVČ Turzovka sa na Vás obracia 
so žiadosťou o pomoc pri hlasovaní 
v tomto projekte. Ako? Jednoducho !

Stačí ak po nákupe v Tesco si vypýtate 

10. ROČNÍK SPEVÁCKEJ SÚŤAŽE NA ĽUDOVÚ NôTU

žetón ( ak ho nedostane ) a vhodíte 
ho do hlasovacej skrinky pre uvedený 
projekt v Tesco Turzovka. 

Cieľom projektu je skvalitniť priestor 
Materského centra Hrnček var, ktorý 
funguje v CVČ Turzovka od septembra 
minulého roku a má veľa záujemcov. 

Mgr. Miroslava Kapraľová,
CVČ TURZOVKA

Ďakujeme za pomoc

Slávici horných Kysúc
3. ZŠ Korňa – sólisti speváci, heligonkári, 

Spevácka skupina Korňanka, 
4 .  ZŠ Z ákopčie  –sól ist i  speváci , 

heligonkár,  
5. ZŠ a MŚ Makov- sólisti speváci, FS 

Makovníček, duo,  
6. ZŠ a MŠ E.A.Cernana Vysoká nad 

Kysucou –sólisti speváci, 
7. Zborov nad Bystricou- heligonkárka.
Vypočuli sme si a pozorne sme prijímali 

posolstvo a pestrosť Kysuckých a Slovenských 
ľudových piesní v podaní našich detí, 
pri ktorých sme pookriali a mnohí  si 
zaspomínali aj na svoje mladé roky. Aj táto 
Prehliadka detského hudobného folklóru je 
výsledkom náročnej a popri tom napĺňajúcej 
práce detí a ich rodičov, pedagógov a 
vedúcich súborov, čo svedčí o tom, že 
piesne, zvyky a tradície sú dedičstvom 
našich predkov, preto ich musíme s láskou 
zachovávať a oživovať ich.

 Mgr. Janka Maďariová, CVČ Turzovka

V kalendárnom roku 2016 sme začali 
pracovať s počtom 58 členov. V mesiaci 
máj nás 1 člen opustil a to p. Helienek. Česť 
jeho pamiatke! Pribudli 3 noví členovia. 
Toho času je v klube zapísaných 60 členov. 
Prvé stretnutie  v uplynulom roku sme 
uskutočnili  už 13.1.2016. Bolo to hlavne 
slávnostné stretnutie s blahoželaniami. Tak 
ako v mesiaci január, sme si i počas celého 
roka priebežne pripomínali narodeniny 
a meniny našich členov. Tu by sme však 
chceli pripomenúť tie najhlavnejšie- 
okrúhle. S pani Marienkou Vyšinskou to 
boli jej 80-tiny, s pánom Paľkom Kubačkom 
to boli 70-tiny a tiež 80-tiny pani Františky 
Rudinskej. Pri narodeninovej oslave sme opäť 
odmeňovali členov kvetinovým darčekom. 
Vo februári sme prehodnotili návrh plánu 
práce na rok 2016 a zloženie nového výboru. 
Prítomní členovia súhlasili s návrhom 
plánu práce i s tým, aby v nasledujúcom 
období pracoval výbor v starom zložení. 
Za účasti 50 členov a hostí sme v mesiaci 
marec uskutočnili  v klube slávnosť 
KRÍŽOVEJ CESTY, ktorú doprevádzal 
pán kaplán Jaroslav Dekan. Zároveň sme 
boli požiadaní o jej uskutočnenie na Veľký 
piatok v kostole, čo sme aj urobili.

V marci sa konala v našom klube výročná 
členská schôdza za účasti primátora 
pr imátora  mesta  JUDr.  Ľubomíra 
Golisa, zástupkyne primátora MUDr. 
Viery Belkovej a tiež pracovníčky MsÚ 
Ľubky Čmelíkovej. V tomto mesiaci sa 
šikovná R. Janešíková zúčastnila dvoch 
okresných súťaží, na ktorých získala dve 
prvé miesta a postúpila do krajského kola. 
V tej istej súťaži v prednese prózy 
z í ska la  v  kraj skom kole  v  Ž i l ine 
2 .  miesto  a  v  Mar t ine  3 .  miesto.  
Pani Rozka Janešíková a pani Anka 
Barancová sa na pozvanie zúčastnili 
otvorenia novozriadenej izby spisovateľa 
MUDr. Jozefa Marca v Podvysokej 
pod názvom BIMÁČEK, kde pani R. 
Janešíková predniesla ukážku prózy 
„Slač“  z tvorby spisovateľa Jozefa Marca.  
Dňa 31.3. sa členky nášho denného 
centra zúčastnili súťažnej prehliadky 
v speve ľudových piesni a hry na ľudový 
nástroj, deti zo ZŠ, kde naši členovia 
pomáhali porote pri určovaní víťazov. 
6 . 4 .  b o l i  n a š i  č l e n o v i a  ú č a s t n í 

-Ak má dieťa zdravotný problém, mali by ste o tom v záujme svojho dieťaťa informovať 
budúcich pedagógov.

-Vhodné je si premyslieť, ktorý povinne voliteľný predmet (náboženská výchova alebo etická 
výchova) bude Vaše dieťa navštevovať od prvého ročníka, či bude navštevovať školský klub detí  
a taktiež záujem o školské stravovanie.

-Ak dieťa po dovŕšení šiesteho roku veku nie je primerane telesne alebo duševne vyspelé, 
môže mu riaditeľka školy rozhodnutím odložiť začiatok povinnej školskej dochádzky o jeden 
školský rok.

-O odklad začiatku povinnej školskej dochádzky o jeden školský rok môžete požiadať na 
základe Vášho rozhodnutia, založeného na odporučení lekára,  riaditeľky školy a pedagogicko- 
psychologickej poradne. Dôvodom môže byť zdravotný stav, psychická nezrelosť, prílišná 
emocionálna viazanosť dieťaťa na rodičov. 

-Zákonnú povinnosť zapísať dieťa do základnej školy na Slovensku má každý zákonný 
zástupca, ktorý je občanom SR.

Naša základná škola pripravila pre budúcich prváčikov zápis do 1. ročníka tak, aby sme hravou 
formou otestovali školskú zrelosť dieťaťa, jeho komunikatívnosť, zručnosť v práci s farbičkami 
a obrázkami, s hrou so stavebnicou a mnoho ďalších sprievodných aktivít.

Želáme deťom, spolu s Vami- rodičmi, príjemne strávené chvíle pri zápise do 1. ročníka ZŠ
 Základná škola Turzovka

Niekoľko informácii pre zákonného zástupcu budúceho prváčika

Aktívna činnosť denného centra seniorov v uplynulom roku

v ý s t a v y  a  z á r o v e ň  p r e d n á š k y 
p o d  n á z v o m  B i b l i a  n a  c e s t á c h . 
Za prítomnosti primátora mesta JUDr. 
Ľubomíra Golisa dňa 11.5. sme oslávili 
deň matiek.  Sviatočné chví le  nám 
prišli spríjemniť deti z DFS Bukovinka 
a heligonkári pod vedením Štefana Šteinigera.  
25.5. sa konala Okresná prehliadka 
s p e v á c k y c h  s k u p í n  s e n i o r o v , 
ktorej sa zúčastnili i  naše seniorky 
p o d  v e d e n í m  B o ž k y  R e j d o v e j . 
24  č l enov  D C s a  1 .6 .  zúč as t n i lo 
n á v š t e v y  s ú k r o m n é h o  m ú z e a 
p .  D l h o p o l č e k a  a  p .  M a l í k a . 
8.6. bola spoločná návšteva pútnického 
miesta Živčáková. V tomto mesiaci sme sa 
tiež zúčastnili trojgeneračného stretnutia 
v Rakovej, ktoré bolo poriadané  OV 
ZPCCH Čadca. Členky speváckej skupiny 
pod vedením p. Božky Rejdovej 30.7. sa 
zúčastnili vystúpenia na Ralley beskyd 
a taktiež 14.8. na hodovej slávnosti. 
Skupina Konvalinka pod vedením Ing. 
Jozefky Dlhopolčekovej sa zúčastnila 
Ž ivč á k  fe s tu  a  p i e t n e j  a kc i e  pr i 
hrobe kňaza a spisovateľa J. Harantu. 
5 . 9 .  s m e  s a  z ú č a s t n i l i 
n á v š t e v y  k a p l n k y  v  J e l i t o v e . 
21.9. bola účasť  na prednáške ľudového 
liečiteľa.

V novembri sme si vypočuli prednášku 
sociálnej pracovníčky. Naši členovia 
pripravili športové popoludnie spojené 
s opekačkou v Športovom areáli v Závodí. 

Zúčastnili sme sa podujatí v rámci 
mesiaca úcty k starším. V novembri nás 
navštívila MUDr. Viera Belková, ktorá 
nám predniesla zdravotnú prednášku. 
Bola veľkým prínosom pre nás všetkých 
seniorov. Na konci mesiaca bolo ostatkové 
posedenie v spolupráci v MsÚ Turzovka. 
1 4 . 1 2  M i k u l á š s k e  p o s e d e n i e  s o 
s l á v n o s t n ý m  u k o n č e n í m  r o k a . 
Aj po celý rok 2016 sme svoje aktivity 
zdokumentovali, či už v turzovskej televízií 
a spravodajcovi, kronike a prispievame 
do regionálneho týždenníka. Naďalej sa 
snažíme byť aktívni, zapájať sa do aktivít 
mesta. Veríme, že i v tomto roku do svojich 
radov získame nových členov. Chceme 
spolupracovať s mestom, pomáhať mu 
a stať sa jeho neoddeliteľnou súčasťou. 
Tiež chceme poďakovať vedeniu nášho 
mesta a to: primátorovi JUDr. Ľubomírovi 
Golisovi, zástupkyni MUDr. Viere Belkovej, 
prednostovi MsÚ Ing. Mariánovi Masnicovi,  
p. Ľubici Čmelíkovej pracovníčke MsÚ za 
ústretovosť, podporu a pomoc počas celého 
roka, aby sme mohli uskutočniť svoje 
naplánované akcie.

Na záver chcem poďakovať všetkým 
členom za doterajšiu pomoc, zvlášť veľké 
poďakovanie patrí výboru denného centra 
za príkladné organizovanie všetkých 
podujatí a všetok voľný čas, ktorý venuje 
nám všetkým. 

Anka Barancová,
predsedníčka denného centra seniorov


